
Bestyrelsens beretning 2023

Bestyrelsen

Bestyrelsen har i 2023 afholdt 7 bestyrelsesmøder. Vi har

deltaget i landsmødet i marts - og været repræsenteret ved

formandsmøder og kredsrådsmøder.

I 2023 har vi haft 264 medlemmer. Det er en nedgang på

22 medl.

Desværre har klubben haft nogle bump på vejen, som har

betydet, at det nogle gange har været lidt op ad bakke.

Allerede da vores nye kasserer skulle tiltræde efter

generalforsamlingen, stødte vi i store problemer med

banken. Jeg ved ikke, om de troede, at vi ville hvidvaske

nogle penge, men det tog 5 måneder at få styr på

betalingskort og netbank. Så det har givet nogle problemer

for vores kasserer, da klubmodul også har spændt ben for

vort regnskabssystem. Men mere om det under punktet

”regnskabsaflæggelse”.



Klubmodul

I det hele taget har ordet ”klubmodul” været ofte på vores

læber i 2023. Som bekendt overtog Anette Becker vores

medlemsregistrering i 2022, men af forskellige grunde

måtte hun nedlægge opgaven i september måned.

Heldigvis sagde Henrik Majgaard ja til at påtage sig

opgaven. Han fik en kort periode hjælp af Lotte Nielsen,

som desværre også måtte springe fra inden jul.

Så nu står Henrik alene med opgaven. Er der en, som

kunne tænke sig at hjælpe ham, så sig endelig til. Vi er

meget sårbare, når der kun er en, som sidder med

klubmodul.



Instruktører/dommere

I begyndelse af året fik vi nedsat et ”instruktørudvalg”

bestående af Sanne Bækgaard/lydighed, Mette

Olesen/Hoopers, Ane D Mariboe/Rally, Vicky Frølich/Agility

og Rie Simmelkjær/Nosework. Udvalget har arrangeret et

møde for instruktører i efteråret, som var en succes - og

har arbejdet med tilrettelæggelse af holdplan. I

begyndelsen af 2024 vil der blive udarbejdet en oversigt

over udvalgets opgaver.

I 2023 har vi desværre mistet 3 instruktører i årets løb. Jeg

håber, at der er nogle, som vil have interesse i at tage

instruktør-uddannelse. Vi mangler instruktører!!

I efteråret fik vi en Nosework-dommer i klubben. Tillykke til

Helle Troelsen med den nye titel. Vi har en mere i gang

med dommer-uddannelsen, og en instruktør er i gang med

nosework-overbygningen.

Klubben har også haft en jubilar i 2023. Det er vores

æresmedlem, Erhard Rasmussen, som har været

lydigheds-dommer i 40 år. Tillykke med det.



Konkurrencer og DM

I 2023 har vi haft flere konkurrencer, hvilket er rigtig dejligt,

da det også giver penge i klubkassen samt omtale ”ude i

landet”.

Igen i år havde vi mange hunde med til DM, som blev

afholdt i Horsens i september. 22 hunde var udtaget, men

pga af sygdom og skader var 17 med i Horsens. Jeg er sikker

på, at alle gjorde det, de kunne, for at få et godt resultat.

Igen i år fik vi hundeførere på podiet. Henriette Schrøder

blev nr. 1 i AG Intermidiate - og Rie Leth nr. 3 i samme

disciplin. I Rally blev Helle Kristensen nr. 2. De blev

selvfølgelig fejret med kransekage og champagne i

klubhuset. Igen stort tillykke til jer.

Det blev også til pokaler fra Kreds 2 til Henriette Trans i

A-klassen, Helle Lykke/AG lille, Mette Berger/AG stor og Rie

Leth/Intermediate. Også tillykke til jer.

Rally tog pokalen hjem igen i DGI-turneringen og det

samme gjorde Agility. Begge grene gjorde det så flot med

adskillige point foran nr. 2. Der var også flere fra DcH

Herning, som var på podiet ved afslutningen af

turneringen.

Også I DKK har vi været repræsenteret til DM.

Derudover har vi haft nogle hunde med til opvisning ved

Landsskuet. Der var både agility, rally, hoopers,

ungdomshold, eftersøgning og en enkelt læsehund. Det var

som sædvanlig en stor succes.



Kredseftersøger

Vi har nu 13 eftersøgere i Kreds 2. I Herning er vi godt

dækket ind, da vi har 5 eftersøgere i klubben (og en 6. er

på vej. Jeg håber, at min nye hund bliver godkendt i løbet af

året). Jeg er stoppet som Kredseftersøger pr. 31.12.23. Og

Flemming Johansen har taget over, så klubben er igen

repræsenteret i eftersøgningskorpset i Danmark.



Varmepumper og robotplæneklipper

Da vi havde en meget stor el-regning i 2022, fandt vi i

bestyrelsen ud af, at vi ville have opsat en varmepumpe i

klubhuset. Da andre DcH-klubber havde haft held med at

søge fonde, sagde Anine Mortensen og Erik B.Pedersen ja

til at forsøge. De søgte først hos Verdo,men det gav ikke

noget. Til gengæld søgte vi hos Norlys, og de bevilgede

37.000,00 kr. Det var nok til at indkøbe to varmepumper,

som blev sat op lige før sommerferien.

Ligeledes søgte de Friluftsrådet om 39.900,00 kr. til indkøb

af en robotplæneklipper, som mest skulle køre på

Agility-banerne. Det var et stort ønske fra

”plæneklipper-mændene”. Vi fik pengene – Vi siger Anine

og Erik en stor tak for deres indsats. Det er til glæde for

rigtig mange sommeren igennem.

Som afslutning på dette, inviterede vi alle medlemmer og

repræsentanter fra Norlys og Friluftsrådet til grillpølser på

terrassen. Og der mødte ca. 60 op. Også

robotplæneklipperen blev døbt og fik navnet Roberta. Jens

mente, at den skulle hedde Robert, men da størstedelen af

klubben består af kvinder, så havde vi afstemning. Også

dette arrangement var en succes.



Andet

Vi har ikke haft en rengøringsdag, men har indført noget

nyt, som nok bliver kutyme fremover. Vi lavede en liste

med opgaver, som skulle laves. Og så kunne holdene selv

skrive sig på og selv bestemme, hvornår opgaven skulle

udføres. Det gjorde, at der både blev rengjort

forhindringer, pudset vinduer, renset fliser, fejet både ude

og inde, malet træværk på klubhuset og højtryksrenset det,

borde/bænke fik olie og meget, meget mere. Tak til alle

som bakkede op om det nye initiativ.

Vores hundelegeplads havde desværre været udsat for

hærværk, og den var efterhånden også blevet meget dårlig.

Den er nu blevet fjernet.

Klubbens lille røde traktor har været på værksted det

meste af foråret. Vi troede, at nu fik vi en god traktor hjem

igen, som kunne holde i mange år. Det har dog vist sig, at

der er en utæthed, som skal laves. Måske skal den snart

udskiftes!

I september fik vi endelig sat lysmasterne op på det

nederste område. Det tog et par dage for Jens Mortensen

og Erik B.Pedersen at få det hele til at fungere. Tusind tak

til jer for det store arbejde. Nu kom der endelig ”oplysning”

til lydighedsfolkene.

I ugen op til juleferien stod kantinen som sædvanlig for

gløgg og æbleskiver. Der blev langet rigtig mange over

disken.



Vores julefrokost hang i en tynd tråd, da ingen havde meldt

sig til at arrangere det. Men 5 seje kvinder meldte sig

pludselig, og så blev julefrokosten gennemført. Da

klubbens regnskab ikke ser for godt ud, havde bestyrelsen

bestemt, at der skulle være en egenbetaling på 75 kr. Om

det var årsagen til, at der kun var 25 tilmeldte vides ikke.

Men der blev hygget, konkurreret og snakket. Nogle

hyggelige timer, som forhåbentlig vil blive en tradition

fremover. Forhåbentlig med flere deltagere.

I løbet af året har der været flere omtaler af DcH Herning i

både Herning Folkeblad, Herning-Bladet og i DcH bladet.

Det kan vi takke Erik B.Pedersen for. Han skriver gerne et

indlæg, hvis der er noget godt at skrive om, som f.eks.

DM-resultater, reklame for eftersøgningstjenesten eller at

vi har fået penge fra fonde. Tak for det.



Fremtid

Det var lidt om, hvad der er sket i 2023. Hvad skal

bestyrelsen arbejde for i 2024? Ja, det er op til den næsten

nye bestyrelse, som forhåbentlig bliver valgt i aften. Jeg

mener, at med ca. 300 medlemmer skal klubben slå et slag

for klubånden og fællesskabsfølelsen. Det kan måske

rekruttere flere frivillige. Dermed kan klubben også på sigt

få uddannet flere instruktører. Det mangler vi.

Hjælpetrænere har vi heller ikke mange af. Måske går der

nogle ude på arealerne, som ville give en hånd med. Vi

mangler også flere nye i udvalgene. Enkelte udvalg står

med få medlemmer og et enkelt helt uden. Det er ikke godt

nok. Det må der tages hånd om. Da vi nedlagde

hundelegepladsen, bør der måske også tænkes på, om vi

skal have lavet en motorikbane. Jeg ved, at det har man

etableret i andre klubber med stor succes. Vi har også

snakket i bestyrelsen om en udvidelse af P-pladsen, så flere

medlemmer kan holde ved klubhuset. Det er et projekt i

det nye år.



Slut

Som I ved har jeg – ligesom dronningen – valgt at abdicere.

Det har været 4 begivenhedsrige og spændende år som

formand for en fantastisk klub.

Og jeg kan sige ligesom dronningen: ”Jeg gjorde mig

umage, og så kunne jeg ikke gøre mere”. Det håber, jeg at I

ved! Jeg har siddet i bestyrelsen i 16 år - og i diverse

udvalg.

Så nu må andre tage over.

Nu vil jeg have tid til min nye hund, min familie og til flere

ture i vores Autocamper.

Der er mange, som jeg gerne vil takke for samarbejdet i

årenes løb, men ingen nævnt ingen glemt.

Men jeg vil slutte med at sige tak til den øvrige bestyrelse

for et godt samarbejde.

Og ønsker alt godt for den nye bestyrelse - og ikke mindst

for DcH Herning!


